
Z á p i s 

zo zasadnutia finančnej komisie konaného dňa 13. októbra 2022 

 so začiatkom o 15.00 hod. 
 

 

Prítomní: Ing. Danka Kiráľová, Ing. Eva Balciarová, Hilda Ginisová, Ing. Ján Antal, Mária 

Zdechovanová 

 

Ďalší prítomní: Ing. Katarína Trnavská, Ing. Oľga Maciaková, Mgr. Igor Daňko 
 

Ospravedlnení: Roman Moncoľ, Ing. Juraj Remeň,  Mária Kradláková 

 

Predsedníčka finančnej komisie Ing. Danka Kiráľová privítala prítomných a konštatovala, že 

na rokovaní sú prítomní 5 členovia komisie, čím je zasadnutie uznášaniaschopné.  

Oboznámila prítomných s navrhovaným programom:  

  

1. Plnenie uznesení z predchádzajúceho zasadnutia finančnej komisie 

2. Posúdenie oprávnenosti žiadosti TSMH o dofinancovanie hlavnej činnosti na r. 2022 a  

návrh na schválenie rozpočtového opatrenia  

3. Rôzne  

 

K bodu 1 /  

Plnenie uznesení z predchádzajúceho zasadnutia finančnej komisie 

 

Ing. Kiráľová informovala, že prijaté uznesenia z predchádzajúceho rokovania komisie 

boli čiastočne splnené  - TSMH postupne doručujú mesačné vyúčtovania služieb za r. 2022, 

ostatné body budú prerokované na zasadnutí MsZ.  

 

Finančná komisia berie na vedomie informáciu o plnení uznesení z predchádzajúceho 

rokovania komisie. 

 

K bodu 2 /  

Posúdenie oprávnenosti žiadosti TSMH o dofinancovanie hlavnej činnosti na r. 2022 a  

návrh na schválenie rozpočtového opatrenia  

 

Mgr. Daňko vysvetlil dôvody predloženia pôvodnej žiadosti o dofinancovanie hlavnej 

činnosti TSMH, ktorú zároveň dopĺňa o ďalších 14 300 € – z dôvodu vykonávania činností, 

ktoré neboli predmetom rozpočtu a výrazným rastom cien dochádza k nárastu neuhradených 

faktúr – najmä voči dodávateľovi Brantner Gemer, s.r.o., zároveň uviedol, že táto suma by 

mala pokryť potreby TSMH do konca kalendárneho roka. Riaditeľ TSMH navrhuje zvýšiť 

poplatky za TKO v meste za účelom doplnenia rozpočtových príjmov mesta a následné 

dofinancovanie výdavkov TS. V rámci podnikateľskej činnosti sa výdavky čiastočne kryjú 

príjmami z podnikateľskej činnosti, ktorá bola doplnená o výrobu futrálov a plánuje sa aj 

používanie vysokozdvižnej plošiny a poskytovanie rôznych služieb pre obyvateľov mesta za 

odplatu na základe vypracovaného cenníka služieb, pričom každá poskytnutá služba musí byť 

vyúčtovaná jej objednávateľovi ( mesto, občan, firma, ...). Do budúcnosti uvažovali aj 

s možnosťou vybudovania krematória, čo by však vyžadovalo vysoké investičné výdavky. 

Ohľadom prevádzky zberných surovín informoval o plánovanom spustení prevádzky 

samotným majiteľom. V súčasnosti TSMH platia nájom za nevyužívané priestory, preto 

žiadajú vrátenie preplatku nájomného. Podľa požiadaviek mesta boli doteraz spracované 
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kalkulácie cien doplnené o vyúčtovania poskytnutých služieb za mesiace 4 – 8/2022. 

Vyúčtovania za ostatné mesiace roka 2022 budú postupne dopracované.  

Ing. Kiráľová informovala, že predložené mesačné zúčtovania služieb TSMH v rámci 

hlavnej činnosti sú spracované s jednotkovými cenami, ktoré výrazne prevyšujú trhové ceny 

takýchto služieb a k niektorým doposiaľ predloženým kalkulačným vzorcom boli pripočítané 

mzdy, príp. správna réžia, čím došlo k rapídnemu nárastu ceny oproti predloženým 

kalkuláciám – to sa týka napr. ceny za kosenie, kde v prepočte na 1 m2 vychádza cena 1,52 € 

( v kalkuláciách predstavovala táto cena 0,12 € bez DPH). Kalkulácia za ručné odstránenie 

snehu je vo výške viac ako 20 € bez DPH za 1 hodinu a 1 pracovníka. Pri jazdách traktora sa 

počíta s cenou 17,25 € bez DPH na 15 minút, čo je v porovnaní s aktuálnym cenníkom iných 

technických služieb 2 – 3 násobne vyššia cena. Podobným spôsobom je nadhodnotená aj cena 

za motohodinu vozidla na zber odpadu, čo značne prevyšuje aj pôvodnú kalkuláciu mesta na 

zber a odvoz odpadu, preto je potrebné aktuálne porovnanie ceny tejto služby s ponukou 

firmy Brantner. Pri činnosti súvisiacej so zberom zeleného odpadu je napr. v mesiaci jún 

vyúčtovaných 4 230 € na zber a odvoz 7,67 t takéhoto odpadu, čo v prepočte predstavuje 

551,50 € na zber 1 tony zeleného odpadu. Pri vozidle Renault je vyúčtovaný na náklady mesta 

1 zamestnanec na plný úväzok s hrubou mzdou viac ako 1 000 €, čo zrejme nekorešponduje 

so skutočným využitím fondu pracovného času a využívaním tohto motorového vozidla. 

Uvedené porovnania cien boli spracované v spolupráci so zamestnancami mesta – Mgr. 

Migaľa, Ing. P. Černák, Ing. Trnavská. Ing. Kiráľová zároveň ocenila vypracovanie týchto 

vyúčtovaní služieb zo strany TSMH, ktoré odkryli uvedené nedostatky a následne bude 

potrebné vykonať opatrenia na ich odstránenie. Zároveň uviedla, že k týmto zisteniam malo 

dôjsť omnoho skôr, nakoľko sa jedná o dlhodobý problém a finančná komisia na tieto 

problémy opakovane upozorňovala. Uvedené skutočnosti mali byť aj predmetom zistení 

viacerých kontrol vykonaných hlavnou kontrolórkou v tejto organizácii. Na základe 

predložených vyúčtovaní je zrejmé, že príspevková organizácia neplní pre mesto úlohu na 

ktorú bola zriadená, teda že pre mesto má byť v porovnaní s inými dodávateľmi cenovo 

najvýhodnejšia. Preto je nevyhnutné vykonať prieskum trhu u jednotlivých služieb TSMH 

a zosúladiť ceny s trhovými a následne vypracovať vyúčtovania, ktoré budú odsúhlasené 

poverenými zamestnancami mesta, aby bola zabezpečená vzájomná kontrola.   

Ing. Antal ocenil spracovanie kalkulácií a následných vyúčtovaní výkonov TSMH, 

zároveň však uviedol, že je potrebné jednotkové ceny podrobne rozanalyzovať, pretože 

niektoré nie sú správne vyčíslené, zároveň uviedol, že s p. riaditeľom mala byť na komisii 

prítomná aj pracovníčka, ktorá by vedela informovať o jednotlivých zložkách cien s ich 

odôvodnením. Tiež sa zaujímal o to, či je u TS zabezpečené úplné využitie pracovnej sily 

u administratívnych pracovníkov ako aj pri ostatných zamestnancoch, na čo Ing. Daňko 

odpovedal kladne a zároveň uviedol, že k ukončeniu pracovných pomerov by aj tak nemohol 

pristúpiť z dôvodu zapojenia sa do projektov zamestnanosti prostredníctvom UPSVaR. 

H. Ginisová vyjadrila tiež svoj nesúhlas s vysokými nákladmi pri prevádzke činností TS 

a upozornila, že pri každej vykonanej službe musí byť vykonaná fakturácia odberateľovi, príp. 

vyúčtovanie služby mestu, teda tomu, kto danú službu objednal.  

Ing. Trnavská uviedla, že je nevyhnutné, aby rozpočtové požiadavky TSMH boli 

predkladané s uvedením jednotkovej ceny a predpokladaného rozsahu výkonov pre každú 

kapitolu rozpočtu, aby bolo možné zistiť, na aké služby a v akom rozsahu boli finančné 

prostriedky z rozpočtu mesta poskytnuté a z následných vyúčtovaní odsúhlasených mestom 

zistiť, či je potrebné danú činnosť mestom dofinancovať alebo TS nevyčerpané poskytnuté 

prostriedky vrátia do rozpočtu mesta. 

Ing. Kiráľová na základe výsledkov z rokovania navrhuje schváliť navýšenie rozpočtu 

pre TSMH na r. 2022 o 25 000 € a zároveň o 14 000 €, nakoľko zriaďovateľ môže zvýšiť 

príspevok príspevkovej organizácii pri zmene podmienok, za ktorých bol určený finančný 
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vzťah medzi zriaďovateľom a jeho PO pri schvaľovaní rozpočtu, čo bolo preukázané 

v žiadosti predloženej zo strany TSMH. Nakoľko organizácia postupne spracováva 

vyúčtovania za všetky kalendárne mesiace roka 2022, je možné takúto žiadosť považovať za 

opodstatnenú, aj keď mesto až po predložení týchto vyúčtovaní zistilo, za aké ceny poskytujú 

TS služby svojmu zriaďovateľovi. Tieto finančné prostriedky navrhuje po konzultácii s Ing. 

Trnavskou a Mgr. Daňkom rozpočtovo kryť zo zvýšených podielových daní podľa 

septembrovej prognózy MF SR a presunom prostriedkov na splátkach úverov a kapitálových 

výdavkov na ozvučenie Domu smútku. Podrobný návrh na zmenu rozpočtu bude predložený 

Ing. Trnavskou na rokovanie najbližšieho MsZ. Zároveň na požiadanie Mgr. Daňka navrhuje 

činnosti prevzaté v r. 2022 mestom od TSMH ( verejné osvetlenie, rozhlas a časť verejnej 

zelene) vrátiť od r. 2023 späť do kompetencie TSMH, aby bola zaručená prehľadnosť vo 

výkonoch a ich ocenení. Vzhľadom na nezrovnalosti zistené pri mzdovom ohodnotení 

zamestnancov TSMH žiada, aby bol zosúladený systém odmeňovania zamestnancov mesta 

a všetkých jeho rozpočtových a príspevkových organizácií. Ostatné náležitosti, ktoré sú 

predmetom návrhu na zmenu rozpočtu č. 5/2022 považuje za opodstatnené. 

  

Finančná komisia berie na vedomie žiadosť TSMH o dofinancovanie hlavnej činnosti na 

r. 2022 o 25 000 € a následne o 14 000 € a navrhuje mestskému zastupiteľstvu schváliť takto 

predloženú zmenu rozpočtu na základe vyššie uvedeného odôvodnenia. Pritom žiada riaditeľa 

TSMH o zosúladenie cien služieb TSMH a trhových cien a pri vyúčtovaniach od 1. 11. 2022 

kalkulovať mestu takto upravené ceny, zverejniť cenník služieb na stránke mesta a zároveň pri 

predkladaní rozpočtových požiadaviek počnúc rokom 2023 uvádzať jednotkové ceny 

a predpokladaný rozsah výkonov pre každú kapitolu rozpočtu. Finančná komisia zároveň 

žiada vedenie mesta, aby od 1.1.2023 zabezpečilo vykonávanie služieb zo strany TSMH pre 

mesto v súlade so zákonom o verejnom obstarávaní a zabezpečilo vrátenie služieb súvisiacich 

s verejným osvetlením, mestským rozhlasom a verejnou zeleňou do kompetencie TSMH 

s účinnosťou od 1.1.2023 ako aj zabezpečenie zosúladenia systému odmeňovania 

zamestnancov mesta a organizácií v jeho zriaďovateľskej pôsobnosti.  

 

K bodu 3 /  

Rôzne 

Ing. Kiráľová informovala o predloženom návrhu VZN mesta Hnúšťa o zozname 

a evidencii pamätihodností mesta, ktoré bolo zverejnené na úradnej tabuli 26. 9. 2022. 

Členovia komisie nevzniesli k tomuto návrhu žiadne pripomienky. 

 

Finančná komisia berie na vedomie návrh VZN o zozname a evidencii pamätihodností mesta 

a navrhuje mestskému zastupiteľstvu schváliť zverejnený návrh VZN. 
 

Ing. Kiráľová po prerokovaní uvedených bodov programu ukončila o 18:00 hod. rokovanie 

finančnej komisie.  

 

 

 

 

V Hnúšti dňa 17. 10. 2022 

Zapísala: Ing. Katarína Trnavská       

 

 

Ing. Danka Kiráľová 

       predsedníčka finančnej komisie 
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U z n e s e n i e          č. 29/2022 

zo zasadnutia finančnej komisie konaného dňa 13. 10. 2022 

 

Finančná komisia 

 

a/ berie na vedomie  

- informáciu o plnení uznesení z predchádzajúceho rokovania komisie 

- žiadosť TSMH o dofinancovanie hlavnej činnosti na r. 2022 o 25 000 € a následne 

o 14 000 € 

- návrh VZN o zozname a evidencii pamätihodností mesta 

 

b/ navrhuje mestskému zastupiteľstvu schváliť 

- zmenu rozpočtu RO č. 5/2022 po doplnení o zvýšenie bežného transferu pre TSMH na 

r. 2022 o 14 000 € 

- návrh VZN o zozname a evidencii pamätihodností mesta  

 

c/ žiada 

- riaditeľa Technických služieb mesta Hnúšťa 

- o zosúladenie cien služieb TSMH a trhových cien a pri vyúčtovaniach od 1. 11. 2022 

kalkulovanie mestu na základe takto upravených cien 

- zverejnenie cenníka služieb na web-stránke mesta 

- pri predkladaní rozpočtových požiadaviek počnúc rokom 2023 uvádzať jednotkové 

ceny a predpokladaný rozsah výkonov pre každú kapitolu rozpočtu podľa požiadaviek 

mesta 

 

- primátora mesta Hnúšťa 

- o zabezpečenie vykonávania služieb zo strany TSMH pre mesto v súlade so zákonom 

o verejnom obstarávaní od 1.1.2023 

- o zabezpečenie vrátenia služieb súvisiacich s verejným osvetlením, mestským 

rozhlasom a verejnou zeleňou do kompetencie TSMH s účinnosťou od 1.1.2023  

- o zabezpečenie zosúladenia systému odmeňovania zamestnancov mesta a organizácií 

v jeho zriaďovateľskej pôsobnosti v súlade so zákonom č. 553/2003 Z. z. pre 

zamestnancov, na ktorých sa tento zákon vzťahuje a v rozsahu, v akom sa na nich 

vzťahuje 

- o určenie zamestnanca ( zamestnancov) kompetentných na posúdenie správnosti 

predložených vyúčtovaní služieb TSMH na mesačnej báze ( schválené na 

predchádzajúcom zasadnutí FK) 

 

- zapisovateľku finančnej komisie  

- o spracovanie návrhu na zmenu rozpočtu č. 5/2022 so zapracovaním návrhov 

z rokovania finančnej komisie a predloženie takéhoto návrhu na rokovanie MsZ 
 

 

V Hnúšti 17. 10. 2022  

 

 

 

 

        Ing. Danka Kiráľová 

          predsedníčka finančnej komisie 


